
Zápisnica č. 01 zo zasadania Výboru Snemu SAV,
ktoré sa konalo dňa 04. 05. 2009

Prítomní: I. Budinská, K. Iždinský, K. Kollár, Z. Magurová, P. Matiašovský, D. Podmaková, 
P. Pristaš, J. Sedlák
Ospravedlnení: J. Klačka, M. Koóš

Program: 1. Otvorenie
    2. Schválenie programu
    3. Organizačné zabezpečenie práce výboru snemu

                4. Informácia zo 65. zasadnutia P SAV  (D. Podmaková. K. Iždinský)
    5. Príprava plenárneho zasadnutia Snemu SAV dňa 26. mája 2009
    6. Rôzne
    7. Záver

Ad 1.:
Zasadnutie otvoril o 13.45 hod. a viedol predseda snemu K. Iždinský.

Ad 2.:
Navrhnutý program rokovania výboru prítomní jednomyseľne prijali. Overovateľmi zápisnice 
sa stali I. Budinská a J. Sedlák.

Ad 3.:
Predseda  snemu  informoval  výbor  (najmä  jeho  nových  členov,  obmena  na  50  %) 
o organizačnom zabezpečení  práce  výboru (periodicita  zasadnutí  –  cca  každé  dva  týždne, 
obsah zápisníc, úlohy členov výboru – účasť jedného člena výboru spolu s predsedom snemu 
na zasadnutiach Predsedníctva SAV; delegovanie členov výboru do pomocných orgánov P 
SAV – komisií ai.).

Ad 3.:
D. Podmaková a K. Iždinský obšírne informovali o 65. zasadnutí P SAV zo dňa 30. 4. 2009, 
na ktorom okrem iného:

– P SAV zobralo na vedomie cestovné správy zo zahraničných ciest. Zaujala informácia 
Š. Lubyho z konferencie „Výskumníci v Európe bez bariér“ v Prahe v rámci českého 
predsedníctva EÚ pod názvom „ Európa bez bariér“. Hovorilo sa o tvrdej konkurencii 
pri získavaní  finančných prostriedkov. P. F. Tropschuh, člen vedenia EIT, Audi AG, 
informoval  o výzve  na  EIT KIC z 2.  4.   2009,  uzávierka  27.  8.  2009 o 1200 hod. 
Projekt musí kryť 75 % nákladov zo zdrojov iných ako EÚ. Financovanie 50-100 mil. 
€ na 1 KIC na rok. Účasť – 3 krajiny a 3 rozličné rezorty výskumu, počet očakávaných 
návrhov na jeden KIC je 20-30,  majú byť  tri  KIC (obnoviteľné zdroje,  klimatická 
zmena,  informačná spoločnosť).  Trvanie  KIC 7 –15 rokov, začiatok činnosti  2010, 
nasledujúca výzva 2011 – 2012 (chémia, biológia, spoločenské vedy).

– Predseda SAV informoval  o zmene prípravy rozpočtu AV ČR – prostriedky sa od 
roku 2010 majú deliť podľa nových kritérií tak, že do 3 rokov môžu očakávať o 1 mld. 
Kč menej. Odporučil vývoj v ČR sledovať, najmä vzhľadom na vednú politiku v SR.



– Zaznela informácia, že na P APVV sa hovorilo o možnej zmene pomeru vyčlenených 
prostriedkov  (aplikovaný  výskum/základný),  pri  vypisovaní  výziev  z 50:50  (podľa 
predbežného dohovoru) na 60:40.

– P  SAV  vzalo  na  vedomie  informáciu,  že  Rada  pre  informatizáciu  a informatiku 
v školstve  MŠ  SR  odporúčala  vypísať  cielenú  výzvu  na  projekt  „Slovenská 
infraštruktúra pre vysokovýkonné počítanie“, ktorý pripravuje SAV spolu s VŠ.

– V súvislosti  s  návštevou  prezidenta  Nadácie  Alexandra  von  Humboldta  v SR, 
predseda SAV pripomenul, že sa v SAV málo využíva štipendium tejto nadácie – je 
síce nižšie ako štipendium Nadácie Curie, ale má celoživotné výhody.

– P SAV privítalo informáciu, že Arborétum Mlyňany zostane v chránenom pásme IV.
– P SAV konštatovalo, že stále nie sú doriešené otázky s výrobou medaily SAV 
– Kontrola  uznesení   P  SAV  (zmena  výkonu  správy  majetku  štátu  –  budova  na 

Bradáčovej ul. v Bratislave z VEDY prechádza na Encyklopedický ústav SAV, ktorý 
sa tam po stavebných úpravách zo Štefánikovej ulice v BA presťahuje).

– P  SAV  odsúhlasilo  návrhy  z rokovania  Ekonomickej  komisie  SAV;  navyše  aj 
finančné  prostriedky  pre  Ústav  svetovej  literatúry  na  konferenčné  výdavky  v BA; 
priamo na P SAV žiadosť EÚ SAV o pôžičku nízkej čiastky.

– Prebehla  rozsiahla  diskusia  o navrhnutom  modeli  zvýšenia  MP  pre  RO  s výškou 
osobného  ohodnotenia   do  8  % s tým,  že  rozdelenie  navrhnú  OV SAV.  P  SAV 
skonštatovalo, že sú veľké rozdiely v osobných ohodnoteniach, že sú pracoviská, ktoré 
nemajú voľné prostriedky, na druhej strane mnohé z tých, ktorí majú nižšie percentá 
v osobných príplatkoch,  majú k dispozícii  voľné zdroje.  Na celoplošné vykrytie  by 
bolo potrebné uvoľniť 169 880  €, toľko voľných prostriedkov niet, predsedovia OV 
sa dohodli na menšom percente s rovnakým koeficientom zníženia pre OV a P SAV sa 
dohodlo  uvoľniť  pre  tieto  účely   ako  trvalú  úpravu  pre  pracoviská  50 000 €.  OV 
použijú na rozdelenie dohovoreného pomeru (I. OV 12 tis. : II. OV 16 tis. : III. OV 2 
tis. €) vlastný kľúč.

– P SAV schválilo zmenu v Zriaďovacej listine Výpočtového strediska SAV.
–  P SAV rokovalo o Zámere transformácie  SAV na verejno-právne inštitúcie (VPI) – 

mareriál predložil 1. podpredseda SAV. Predseda SAV upozornil na to, že v materiáli 
sú protirečivé miesta, zástupca výboru snemu na to, že napriek  požiadavke výboru 
Snemu SAV nie sú v ňom rozpracované konkrétne varianty prechodu organizácií (vo 
vnútri  SAV,  ako  aj  vo  vnútri  oddelení)  a ich  dopad.  Š.  Luby  navrhol  materiál 
dopracovať a zvolal na túto tému zasadnutie na  21. 5. 2009. 

– P SAV konštatovalo, že 12. Medziročné stretnutie stredo- a východoeurópskej siete, 
ktorá  združuje  akadémie  vied  z uvedeného  regiónu,  ktoré  zorganizovala  SAV 
v spolupráci  s Európskou  akadémiou  vied  a umení  a ktoré  sa  uskutočnilo 
v Smoleniciach 22. – 24. 4. 2009, dopadlo výborne.

– P SAV schválilo zahraničné cesty zástupcov SAV za SAV; o. i. účasť zástupcov P 
SAV na stretnutí akadémií V4 v Jablonnej (máj 2009).

– P SAV schválilo výsledky  konkurzu o najlepších absolventov DŠ – Podporný fond 
Štefana Schwarza, ako aj výsledky súťaže mladých vedeckých pracovníkov  SAV do 
35 rokov, ktoré sú s finančnou dotáciou (ceny sa odovzdávajú v Košiciach).

– P SAV definitívne zastavilo vydávanie EN SAV.
– Projekt Web 4 (nového dizajnu i obsahu internetovej a intranetovej webovej stránky 

SAV) ponechalo  v kompetencii nového P SAV
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– P  SAV  súhlasilo  so  zmenou  prevádzkovateľa  ubytovacieho  zariadenia  SAV  na 
Patrónke,  ktorý  je  v majetku  THS  ÚSV  SAV,  zo  SÚZ  SAV  na  Úrad  SAV  (aj 
s personálnym obsadením); rovnako prevod 3 bytov v bytovke na Patrónke zo správy 
a majetku  SÚZ  SAV  na  Úrad  SAV.  Vedúci  Úradu  SAV  vypracuje  návrh  na 
zjednotenie  cenníka  na  ubytovacie  služby  v ubytovacích  zariadeniach  SAV  (pre 
pracovníkov SAV a iných).

– P SAV vzalo na vedomie  informáciu  o postupe riešenia  nového sídla  Botanického 
ústavu  SAV (žiadosť  o poskytnutie  3  mil.  €  na  vyrovnanie  hodnoty  zamieňaných 
nehnuteľností – starého sídla BÚ a nového sídla – ktoré vznikli aj súhlasom riaditeľa 
BÚ SAV o rozšírenie stavby o 2 poschodia, ako aj v súvislosti s prehodnotením zmlúv 
a novými znaleckými posudkami zamieňaných stavieb/pozemkov) a zároveň navrhlo, 
aby pri rokovaniach s J&T, Botusom, s.r.o. chodil s riaditeľom BÚ SAV aj vedúci 
úradu J. Malík.

Ad 5.:
Výbor diskutoval o programe na plenárne rokovanie snemu 26. 5. 2009:
– Hlavný bod programu bude rozprava a hlasovanie o počte podpredsedov P SAV, a to na 
základe  materiálu,  ktorý snemu predloží  J.  Pastorek (novozvolený predseda SAV na roky 
2009 – 2013) prostredníctvom predsedu Snemu SAV. 
–  Výbor  navrhol,  aby   K.  Iždinský  dohodol  s podpredsedníčkou  P  SAV  V.  Rosovou 
vystúpenie –  informáciu o (predpokladanom) dopade ekonomickej krízy na SAV.

Ad 6.:
• Predseda II. komory snemu J. Sedlák informoval o liste člena II. komory snemu P. 

Šajgalíka,   ktorý  adresoval  predsedovi  II.  komory  snemu.  P.  Šajgalík  sa  vracia 
k voľbám členov snemu do výboru Snemu SAV, kedy podľa jeho názoru by mali 
kandidáti  do  výboru  snemu  (obdobne ako kandidáti  do  P  SAV) prezentovať  pred 
členmi  komory  koncepciu  svojej  činnosti  vo  výbore.  Členovia  výboru  v diskusii 
k obsahu listu pripomenuli, že kompetencie snemu vymedzuje Zákon o SAV, ako aj 
Štatút  Snemu  SAV  a výbor  snemu  vykonáva  činnosť  snemu  medzi  zasadnutiami 
snemu.  Komory  snemu  volia  do  výboru  svojich  zástupcov,  ale  členovia  výboru 
zastupujú snem ako taký, ich činnosť vo výbore,  ani v   komisiách sa nedelí  podľa 
komôr, t. j. oddelení vied. Rozprave o prioritách SAV v súčasnom volebnom období 
bude venovaný samostatný bod na najbližšom plenárnom zasadnutí Snemu SAV 26. 5. 
2009.

• Na seminári  Významné osobnosti SAV v roku 2009   sa 18. 5. 2009 o 14.00 hod. za 
výbor snemu zúčastní P. Matiašovský.

• Nasledujúce  zasadnutie  výboru  sa  uskutoční  18.  5.  2009  o 16.00  hod.  v   Ústave 
experimentálnej onkológie SAV na Vlárskej ulici. Prizvaný hosť: J. Pastorek.

Ad 6.:
Predseda snemu sa poďakoval za aktívne rokovanie a ukončil zasadnutie o 16.20 hod.

V Bratislave dňa  05. 05. 2009

                                                                            Schválil:   Karol Iždinský
                                                                                         predseda  Snemu SAV

Zapísala: D. Podmaková
Overovatelia: I. Budinská, J. Sedlák
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